
QMINY
w Daszynlo

PROTOKOL NrXXVI/2016
z obrad XXVT sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 11 marca 2016r.

A(L1
Przewodnicza_cy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady XXVI sesji Rady Gtniny w

Daszynie.
Powital przybyfych na obrady sesji: radnych, soltysow, Wojta—Zbigniewa Wojter§
Skarbnika Gminy-Danut? Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza GralewsMego oraz
mieszkancow Jarochowa. Przewodniczapy srwierdzil, ze sesja jest prawomocna do
podejmowania uchwal, poniewaz uczestniczy w niej 14 radnych tj.93% ustawowego sfctadu
rady. Nieobecny radny J.Kaczmarek.
Przewodnicza_cy odczytal porza_dek obrad oraz tresc wniosku o zwoianie nadzwyczajnej sesji
zlozonego przez Wojta Gminy.
Przewodnicza_cy zapytal wojta czy jako wnioskodawca wyrazi zgod^ o poszerzenie porzadku
obrad o dwa dodatkowe pxmkty:
- Podj^cie uchwaty w spraAvie przekazania pisma wediug wlasciwosci
- Podjecie uchwaly w sprawie przystajpienia do sporza_dzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego fragmentu obr^bu Mazew.
Wojt wyrazi} zgod§ na poszerzenie porzadku obrad, ktory po zmianach przedstawial sie
nast^pujaco:

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum.
2. Podjecie uchwaly w sprawie przekazania pisma wediug wJasciwosci.
3. Podjecie uchwaly w sprawie przystapienia do sporzadzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego fragmentu obr§bu Mazew
4. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Daszyna na lata 2016-2030.
5. Podjecie uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok.
6. Sprawy rozne ( w tym sprawy wyniarzni^c w uprawach rolnych).
7. Zakonczenie obrad.

Ad.2
Przewodniczacy Rady odczytal wniosek pana Stanislawa Szadkowskiego mieszkanca
Jarochowa o wyplat? rekompensaty pieni§znej za zaj^cie gruntu pod drog£ gminn% oraz o
podj^cie uchwaly przez Rad§ Gminy w przedmiocie wykreslenia z rejestru drog gminnych
dziaiki gruntu o nr ewid.29 o pow. 0,1669 ha polozonej w obr^bie Jarochow i wpisanej do
rejestru drog gminnych pod numerem 310809.
Przewodnicza_cy poinformowal, ze pismo wptynejto do Urz§du Gminy w dniu 2 lutego 2016,
ale bez podpisu. W zwiajzku z tym wystapil do pana Szadkowskiego o uzupemienie brakow
formalnych. Pan Szadkowski w dniu 22 lutego 2016 r. dokonal uzupeinienia w postaci
zlozenia wlasnor^cznego podpisu. Poniewaz rada nie jest kompetentna do rozpatrzenia tego
wniosku, przedstawil projekt uchwal? o przekazanie dokumentu wediug wlasciwosci
Wojtowi Gminy.
Pan! Jagielska odczytala pismo Urze_du Gminy Daszyna z 1986 roku w sprawie 'udostejpnienia
swobodnego korzystania przez mieszkancow z drogi gminnej kolo Pana Szadkowskiego.
Powiedziala, ze od tego czasu ciqgle sa_ problemy z Panem Szadkowskim i drog% do ktorej
rosci sobie prawo. Mieszkancy maj^. juz dose cia^lej wojny z tym czlowiekiem. Najwyzszy
czas, aby te, spraw? wyjasnic do konca. Jezeli Rada uzna, ze tej drogi nie rna, to ktor^dy
corka ma dochodzic na autobus szkolny.
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Droga przy lesie jest fcompletnie zniszczona. Mieszkancy na obecna^ chwil? nie
wyjazdu. Jak ma dojechac karetka lub straz. Mieszkancy ptaca podatid do gminy i oczekuja^
godnj'ch warunkow zycia i mozliwosci dojazdu do pracy i szkoly. Niech ktos raz zrobi z tym
porzajiek, Nikt z rnieszkancow nie ma pola, aby zrobic sobie prywatna^ drog? w innym
miejscu. Trzeba zrobic raz konkretnie porzaxlek, aby mieszkancy nie musieli przychodzic i
walczyc o wyjazd i ktocic si? o drog?.
Radny J.Kinski powiedzial, ze problem drogi koto Pana Szadkowskiego byl juz w ubieglej
kadencji rady. Komisja wowczas stwierdzila, ze droga byia i jest drogg. gminn% na co 53.
dokumenty . Zarzuty Pana Szadkowskiego zostaly oddalone jako bezpodstawne.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze w owym czasie Grninna Rada Narodowa uchwatq.
zaproponowala siec drag gminnych,, ktor^zatwierdzila Wojewodzka Rada Narodowa. Rada
Gminy nie miala prawa przyjmowac na wlasnosc jaMchkolwiek drog. Robila to WRN. Pan
Szadkowski ma akty wiasnosci na ten grunt. Mial wiasne gospodarstwo, a potem zostal
uwlaszczony na gospodarstwie poniemieckim. Grunty graniczq.ze sob^miedzq.. W chwili
zakiadania ewidencji w latach 50-60 byla tarn jakas droga. Udostepniona byla na gruncie
prywatnym. W tamtych czasach rada gmina nie wchodzila w sprawy wiasnosciowe. Byla
droga wiec przyj^la, ze droga jest. Tym sposobem od Pana Jagielskiego do sklepu
wyznaczono drog? gminn^.. Dzisiaj chodzi o to, ze kazdy ma prawo do swojej wiasnosci.
Skoro Pan Szadkowski ma dokumenty stwierdzajace, ze cala ta powierzchnia jest jego
wlasnoscia^ ajednoczesnie jest tarn wpisana droga gminna, to trzeba wyjasnic prawnie.
Moze to zrobic Wojt wydajac decyzj?. Jezeli tresc decyzji b?dzie niekorzystna dla pan
Szadkowski b?dzie mogl wystapi do sajdn. S^d ostatecznie rozstrzygnie tg. spraw?. Bez
przeprowadzenia postepowania administracyjnego przez Wojta w postaci decyzji nie mozna
wyst^pic do sa_du. Dlatego ta sprawa tak dlugo pozostaje bez rozstrzygniecia.
Radny J.Kinski powiedzial, ze droga ma odrebny numer ewidencyjny i jest oznaczona jako
droga gminna. Jezeli nalezala by do gospodarstwa miala by numer zblizony do pozostalych
dzialek.
Radny BLDabrowski stwierdzil, ze nastapilo to na etapie ewidencjonowania.
Radny IKinski stwierdzil, ze idac takim toMem rozumowania jak mowi radny Dabrowski
kazdy by mogt odebrac grunty pod drogami. Wszystkie drogi powstaly kiedys na prywatnych
gruntach.
Pani Jagielska zapytala radnego Dajbrowskiego czy jest radnym tylko dla pana
Szadkowskiego, a dla pozostalych mieszkancow Jarochowa z jego okregu wyborczego juz
nie. Bawi si? w Robin Hooda, jednym zabiera, a drugim daje. Radny jest cz?stym gosciem
Pana Szadkowskiego, a do mieszkancow zainteresowanych przejazdem t .̂ droga si? nie
pofatyguje. Jezeli jest problem to powinien bye rozwiajzuje z udzialem wszystkich
zainteresowanych mieszkancarni. Pan Dabrowski jezdzi tylko do pana Szadkowsfciego i
nastawia go przeciwko gminie i mieszkancom. Dlaczego osoby korzystajajce z drogi nie
zostaly poinformowane, ze jest problem z wlasnoscia_ drog%. Dowiedzieli si? dopiero od
innych ludzi.
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze nie mozna tolerowac bezprawia. Sprawa musi bye
zatatwiona przez Wojta w formie decyzji administracyjnej, a pozniej zajmie si? tym tematem
sad.
Pan Jagielski stwierdzil, ze droga byla wytyczona juz po wojnie . Jest oznaczona na mapach,
ma odrebny numer. Pan Szadkowski ci^gle robil na zlosc uzytkownikom drogi. Ktor?dy
mieszkancy maja_ dojezdzac do drogi asfaltowej . Pan Szadkowski mieszka tuz przy drodze
gminnej asfaltowej to mu nie zalezy. Zamiast wythimaczyc czlowiekowi to radny DabrowsM
jeszcze go buntuje.
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Radny Dabrowski zaproponowal, aby Wojt wyjasnil kwesti? wlasnosciowa. i wydal stosowna
decyzj? administracyjn^.. Dalsze procedowanie b?dzie prowadzil sa_d.
Przewodniczacy powiedzial, ze z informacji uzyskanych w terenie wynika, ze droga byla tarn
juz od dawna. PozwalaJa na dojazd do gospodarstw polozonych pod lasem Pan Szadkowski
mial gospodarstwo po jednej stronie, a pozniej nabyi drugie gospodarstwo. Takie przypadki
zdarzaj^. si? na gminie. Czy wszyscy teraz majq. za/lac wlaczenia drogi pizedzielajaca
gospodarstwo jako wlasnosc.
Pan Zb.Cywinski poinformowal, ze ewidencji geodezyjnej widnieje jako droga gminna z
odr?bnym numerem. Sa_to dane z 1979 roku. Droga uchwala_Nr 77/23/88 Gminnej Rady
Narodowej z dnia 11 lutego 1988 roku zostala wpisana do ewidencji drog gminnyck UchwaJa
zostala opublikowana w Dzienniku Urzedowym Wojewodztwa Plockiego. Pan Szadkowski
wystepowal pisemnie o wiapzenie drogi do j ego gospodarstwa. W iizasadnieniu napisaJ, ze
droga ta przestaia bye wykorzystywana przez mieszkancow, co bylo i jest nadal ktamstwem.
W latach osiemdziesialych byla prowadzona przez Wojewod§ PJockiego sprawa przeciwko
Pan Szadkowskteimi, ktory zagrodzil drog? i uniemozliwii mieszkan.com przejazd, Byla
przez pewien czas zamkni?ta. Organy scigania srwierdziiy, ze pan Szadkowski bezprawnie
zajajt ta drog? i nakazaiy udostepnic mieszkancom. Pan Szadkowski tkwi w konflikcie z
mieszkancami.
Wqft powiedziaj:, ze przekazanie tej sprawy wojtowi spowoduje wszcz^cie niepotrzebnej
procedury, co moze narazic na niepotrzebne koszty gmin? i Pana Szadkowskiego.
Wszczynanie niepotrzebnych sporow w instancjach administracyjnych i konflikt sasiedzki,
Drogi publiczne s .̂ dost^pne dla wszystkich i nie ma uzasadnienia tworzenia konfiiktow
toczacych si? latami. Trzeba dazyc do polubownego zalagodzenia sprawy.
Radny J.Kinski kierujap si? dobrem mieszkancow Jarochowa zaproponowal wycofanie
uchwafy z porz^dku obrad.
Radny HLDabrowski stwierdzit, ze porzaxiek obrad byi juz zmieniany na poczatku sesji.
Uchwala musi bye przegiosowana bo jest w porza_dku. Nie przyj?cie tej uchwary swiadczy
o braku poszanowania prawa wlasnosci. Nie chodzi kto ma racje, chodzi o wyjasnienie
sprawy. Pan Wojt wdrozy procedur?, ktora zakonczy si? wydaniem decyzji. Wowczas
wnioskodawca nie zgadzajac si? z trescia_ decyzji b?dzie dochodzic swoich praw na drodze
sadowej. Doryczy to zarowno pana Szadkowskiego, jak i pani Jagielskiej .
Radny J.glinski ten temat byi juz omawiany w poprzedniej kadencji. Pan Szadkowski
otrzymai pismo w tej sprawie. Jest przepis prawny, ze trzeba Merowac si? dobrem
mieszkancow, a nie jednostki.
Przewodniczacy powiedzial, ze bylo czytane pismo z Urz?du Wojewodzkiego w Plocku wi?c
po co znowu powraca do tego tematu. Jezeli pan Szadkowski chce walczyc o swoje niech
zalozy spraw? w s .̂dzie przeciwko gminie.
Przewodniczacy zakonczyl dyskusje.

Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXW121/2016 w sprawie przekazanie
pisma -wedJug wiasciwosci,
Wynik glosowania:
Za 1
Przeciw 10
Wstrzymuj^ce 3
Uchwala wi?kszoscia_ glosow zostala odrzucona.
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Ad. 3

Przewodniczacy poprosi! wojta o wprowadzerrie w temat dotycza_cy planu zagospodarowania
przestrzennego.
Wojt poinformowat ze uchwala dotyczy fragmentu dziaiki kupionej od pana Lepalczyka
pomiedzy kotlownia^ a szkoi% Na czesci dziafia zostai pobudowana kotlownia. Pozostal czesc
przylegajapa do szkoly zostala zagospodarowana na boisko. Poniewaz ziozono wniosek na
dofinansowanie rozbudowy boiska konieczne jest dokonanie zmian w planie
zagospodarowania przestrzennego. Niezbedne jest wszczecie procedury zmiany
zagospodarowania w planie gospodarki przestrzennej gminy.
Nie zgJoszono pytan.
Przewodniczacy odczytat uchwal? Nr XXVI/121/2016 w sprawie przystapienia do
sporza_dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu obrebu
Mazew.
Wynik glosowania:
Za 13
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 1
Uchwala zostala przyjeta wiekszoscî . glosow.

Ad.4
Skarbnik Gminy odczytala objasnienia do WPF przedstawiajape proponowane zmiany do
Wielolemiej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Wieksze zmiany dotyczyty gtownie przesuniecia cz^sci dochodow, jak i wydatkow z roku
2017 na rok 2016 r. w zakresie inwestycji. Drobne zmiany dotycza_ refundacji ze srodkow
unijnych, ktore si? gminie nalezaby w ramach wczesniejszych inwestycji.
Radny BLDabrowski zapytai, z czego wynika zwiekszenie dochodow o podatek od
nieruchomosci z mienia gminnego. Z jakich przepisowto wynika i dlaczego pojawia si§
dopiero w marcu. Kolejne pytanie dotyczy zmniejszenia dotacji RPO na uzbrojenie terenow
inwestycyjnych. Co si? w tym temacie zmienilo. lie bylo planowane do otrzymania, a ile
otrzymamy.
Wojt Gminy odpowiedziai, ze w kwestii podatku od nieruchomosci z mienia gminnego.
Zgodnie z zaleceniami RIO gmina opodatkowuje swoj majatek . Chodzi o podatek od
gazoci^gu, wodociajgu, cieplocî gi, kotlownie. Deklaracja podatkowa zostala urealniona w
styczni i obecna_ uchwai^. jest to aktualizowane. Budzet po stronie dochodow i wydatkow jest
zbilansowany. Jezeli chodzi o dotacje z RPO to schodzimy z dwoch lat na rzecz jeden rok.
Urealniane 53. wydatki po przeprowadzonym postepowaniu przetargowym. W projekcie byla
kwota 650.000 zi, a po przetargu wyszla kwota 250.000 zl. W najblizszym czasie zostanie
podpisana ranowa na dotacje i miedzy innymi dlatego wprowadzane ŝ . do budzetu
urealnienia.
Radny J.Kinski przypomnial o ustaleniach w sprawie wczesniejszego konsultowania zmian w
budzecie dotycz%cych inwestycji z Komisja Rozwqju Spoleczno-Gospodarczego.
Radny H.Dabrowski stwierdzit, ze z wypowiedzi Wojta wynika, iz zapisana w WPF
uchwalanej w styczniu kwota ok 4500.000 zl na uzbrojenie terenow inwestycyjnych byla
podana bez prawnie. Bez dokumentow potwierdzaja_cych jej przyznanie. W dalszym ciqgu
gmina nie ma podpisanej umowy na dotacje z RPO.
Wojt odpowiedziat, ze przy konstrukcji WPF-u na dalsze lata nie ma wymogu potwierdzenia
wpisanych kwot dokumentami. Obecnie planujemy mniejsze dochody poniewaz mniejsze
bed^rowniez wydatki.
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Radny H.Dabrowski zapytal czy prawidlowe jest posumowanie w ostatniej kolumnie limitow
zobowiajzan na koniec okresu rozliczeniowego.
Skarbnik Grainy wyjasnila radnemu, co to jest limit zobowiajzan. Zapisy w tabeli 33.
prawidlowe.
Radny T.Dymny zapytal o zwiekszenie dochodow w 2016 o kwot? 1.087.000 zJ. Poprosil o
rozbicie, kto jaMe kwoty wplaca.
Wojt powiedzial, ze na tg. sum? skiadaja_ si? wplaty z Gminy L?czyca w wysokosci 50,000 zt,
Gminy Witonia w wysokosci 50.000 zl i 987.000 zl z SNOWMAN FOODS.
Radny T.Dymny jakie gmina Daszyna ma zobowiajrania wobec Witonii i Leczycy w zamian
za dokonanie wymienionych wplat
Wojt powiedziat ze gmina Witonia i L?czyca $3. zainteresowane rozbudowq. sieci gazowej na
swoich terenach. Gminy musza zaplacic za rozbudow? sieci na ich teren. Gmina Witonia w
porozumieniu z Gmin^. L?czycy chca_ pociajpiap gazoci^g w kierunku Rybitw i dalej w
kierunku Topoli Rrolewskiej. Srodki finansowe z tych gmin majg. bye przeznaczone na
wykonanie dokumentacji projektowej na tym odcinku i zlecenie tego projektu. Gminy beda_
uczestnikami tego zadania., a wykonawcq. Gmina Daszyna.
Radny T. Dymny zapytal po przygotowaniu dokumentacji, kto b?dzie realizowal budow?
gazoci^gu.
Wojt powiedzial, ze po zgromadzeniu pemej dokumentacji aplikuje si? w drodze konkursu
o srodki zewn?trze. Jak inwestycja znajdzie si? na liscie projektow do dalszego procedowania
bedzie znany procent wartosci dofinansowania i procent srodkow wiasnych. Wowczas te
samorzajdy b?d£t musialy pokryc wklad wlasny zadania. Jest zawarte porozumienie z tymi
samorz^dami, ktore b?dzie regulowalo te kwestie, Sarnorzaxly musz^. przygotowac srodki w
swoich budzetach. Gmina Daszyna b?dzie to procedowac, poniewaz aplikowac o srodki
zewn?trze moze tylko podmiot posiadajacy koncesje na tego typu dzialalnosci
Rowniez Gmina Kiodawa jest zainteresowana podlapzeniem si? do sieci gazowej od Gminy
Daszyna. Z innej srrony nie maj^. partnera w tym zakresie. Korzysc dla gminy jest taka, ze
srodki z przesyhi b?da_trafialy do budzetu gminy.
Radny T.Dymny poprosil o konkretna odpowiedz czy ginina b?dzie budowac gazociag i
placic wykonawcy? Czy wtakim ufctadzie gminie na pewno nie poniesie kosztow?
Wojt powiedzial, ze grnina bedzie nadzorowac budow? tego zadania i b?dzie koficowym
platnikiem, ale odpowiedzialnosc spoczywa na uczestnikach projektu, ktorzy musza_ dokonac
wplaty deklarowanego udzialu finansowego.
Siec gazowa musi pracowac. Cheap zwi?kszyc sprzedaz, konieczna jest rozbudowa sieci..
Gwarancja^ finansow^ sa_ deklarowane wplaty samorzadow b?d .̂cych parterami w tym
zadaniu. Przy zwiekszonym przeplywie gazu b?da^ wi?ksze dochody dla gminy.
Radny T.Dymny srwierdzi!, ze gaz ziemny jako zrodlo grzewcze przestaje si? oplacac.
Moze to spowodowac mniejszy pobor gazu, a to oznacza nizsze wplywy dla gminy.
Wojt srwierdzil, ze kwestie cen nosnikow paliw s .̂ zmienne i trudno przewidywalne.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze przy obecnej tendencji inwestowanie w gazocia_g nie jest
oplacalne dla gminy. WIelka polityka moze sobie poradzic., ale nasza mala gmina nie.
Radny poprosil wojta o omo wienie zmian dotyczajcych wydatkow majatkowych na rok 2016.
Wojt omowil zmniejszenie wydatkow na przedsi?wziecia:
- JZ^arzajizanie energia_...." o 3000 zl jest to urealnienie pewnych wydatkow;
- ^Zakup samochodu...." o 110.000 zl gmina jest na 33 miejscu gmin oczekujacy na
dofinansowanie, co oznacza, ze w tym roku to zadnie nie b?dzie realizowane i dlatego srodki
sa_ zmniejszane,
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- JRewitalizacja zabytkowego parku ...." o 40.000 zl na ten czas zrnniejszam.yt3.kwot?, jak
b?dzie mozliwosc aplikowania o srodki unijne na to zadnie powrocimy do tego tematu,
Zwi?kszenie wydatkow na przedsi?wzi?cia :
-,JBudowa lokalnej irrrrastruktury dystrybucjl gazu...." o 525.800,13 zl z uwagi na budow?
nowej nitki gazowej od Janic do Starej Zelaznej,
-,,Przebudowa lokalnych drog...." o 56.200 zt przygotowujeray aplikowanie o srodka z
PROW i sa_ wymagane te srodki. Zgloszone zostafy dwie drogi do Funduszu Gruntow
Rolnych: Mazew Kolonia 1 Upale
- JUzbrojenie terenow. " o kwot? 687.999,87 zl sa_to srodki, ktore byfy planowane na 2017
rok, a sa, przesuni?te na 2016
-,,Modernizacja infrastruktury sportowej...." o 10810,00 zl poniewaz gmina aplikuje o srodki
z Ministerstwa Sportu i sa_ to srodki na przygotowanie dokumentacji w tym rowniez zrniane w
planie zagospodarowania przestrzennego, o ktorej byla mowa w poprzednim punkcie
porzadku obrad.
Radny T.Dymny poprosil o przedstawienie szczegolow przedsi?wzi?cia ,JBudowa lokalnej
infrastruktury dystrybucji gazu..." na ktore zwieksza si? wydatki o kwot? 525.800,13 zl.
Wojt powiedzial, ze dotyczy to zakonczenia inwestycji Daszyna-Witonia i budowa odcinka
Janice-Stara Zelazna. Ostateczna kwota b?dzie urealniona po przetargu. Na chwile obecna
takie s .̂ piano wane wydatki.
Radny T.Dymny zapyta! czy podpisana jest umowa na dofinansowanie . Planowane koszty
uzbrojenia terenow inwestycyjnych to 7000000 zl. Dobrowolna wplata od inwestora to
1200000 zl. W przedstawionej uchwale jest zmiana, ze wplata bedzie w wysokosci 987000
zl. Czy na pewno gmina nie dolozy to tego zadania z budzetu grainy.
Wojt odpowiedzial, ze w najblizszym czasie zostanie podpisana umowa z urz?dem
marszalkowskim . Koszt zadania wymieniony przez radnego obejmuje calosc la_cznie z
wykonaniem zjazdu z drogi krajowej. Co do kwoty dobrowomej wplaty jest przenoszona z
roku 2017 na rok 2016. Czesciowo wplata zostala dokonana w 2015 roku w wysokosci
130.000 z! . Wojt podtrzymal deklaracj?, ze gmina nie dolozy z budzetu na to zadanie.
Radny LKinski stwierdzil, ze gmina rozbudowuje siec gazow^ z udzialem srodkow unijnych i
wlasnych. Pozniej przekazuje to w zarza_dzanie PGK Daszyna b§da_cemu odr^bnym
podmiotem do dzialalnosci ktorego Rada nie rna wgl^du. Nalezy si? zastanowic nad
przeksztalceniem Spoiki w samorzadowa_ jednostk? budzetowa^ zeby rada miala wglajd w jej
dzialanie. Gmina inwestuje duze pieni^dze w realizacje zadan, Rada musie podejmowac
ryzyko, a nie ma wpfywu. na to co pozniej si? dzieje. Gmina idzie w dobrym kierunku, ale
nasuwa si? pytanie, jaki b?dzie tego efekt koncowy. Sukcesy bedg. przypisane PGK Daszyna,
ktore b?dzie miato zyski z inwestycji wykonanych przez gmin?. Nalezy si? nad tym powaznie
zastanowic.
Wojt powiedzial, ze ide .̂ tworzenia PGK Daszyna bylo zarzajdzanie gazem. W momencie
Medy b?d .̂ partnerzy zewn?trzni, a mamy juz dwa samorz^dy, ktore b?d .̂ uczesrnikami tego
procesu zwiajzanego z dystrybucja_ gazow^. Niewiadomo jak bedzie wygla_dala kwestia z ich.
strony. Czy w przys^osci becla. chcieli zarz^dzac swoimi odcinkami. Przekazuja^ pieni^dze i
mogq. si? upomniec o swoj^. wlasnosc. Pytanie, kto wtedy b?dzie zarzajdzal. Zawsze jest
mozliwosc przekazania zarz^dzania PGNiGE lub innej Spolce Gazowej . Pytanie czy
oddawac to zewn?trznemu podmiotowi, na ktorego nie ma wprywu czy zostawic PGK
Daszyna, ktora ma odrebnosc dzialalnosc, ale gmina ma wglajd. Czy robic to przez PGK czy
przez gmin? trzeba si? na ten temat dobrze przygotowac i w odpowiednim czasie
przeanalizowac. Jest nowy prezes, niech si? sprawdzi w realizacji zleconych zadan. Spolka
ma zlecone nadzor nad wodocia^gami.
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Radny J.Kinski zgodzil si? ze trzeba to przeanalizowac. Dlaczego rada ma glosowac za
inwestycjami, do ktorych nie ma wgladu. W pazdziermku byla dyskusja w sprawie ceny za
wod? i sciajjalnosci oplat. Spolka zajmuje si? wodociqgami Byla propozycja zrobienia
amnestii dla lewych podla_czen .po uptywie trzech miesi?cy zakupic georadar i wylapac
nielegalne podla_czenia z wyciagni?ciem konsekwencji finansowych. Spolka nic w tym
temacie nie zrobila, a Rada nic nie moze zrobic.
Radna M.Grabowska zapytala o ktora drog? chodzi PGR Koryta.
Wojt powiedzial jest to droga koto Pana Karolaka w Krezelewicach. Jest to obr?b PGR
Koryta.
Radny M.Pokorski zapytat jakie kryteria byhy brane przy ustalaniu drog do modernlzacji.
Wojt^powiedzial, ze jezeli chodzi o drogi w ramach projektu TJNTI, to brano pod uwag?
drogi, ktore moga_byc lajsznikami. Jezeli chodzi o PROW sa_pewne wskazowki, ktore drogi
si? kwalifikujq.. Probtijemy do drogi, ktora ma szanse dostac dofinansowanie dola^czyc drog?
Mazew Kolonia ze wzgl?du na dodatkowe punkty. PROW kiedys byt dost?pny dla
wszystMch obszarow. Teraz sa_ wymogi uzyskania Ja_cznosc z drogajwyzszego rz?du,
poî .czenie instytucjonalne. Zlozone zostaty dwa wnioski do PROW-u na Mazew Kolonia i
Upale.
Do Funduszu Gruntow Robiych niozna zglosic drog? gruntowa_— dojazdowq.. Zgtoszono dwie
drogi: Mazew Kolonia, Upale. Przy tym funduszu mozna zglosic tylko jedna_ drog?. Jak
pomyslnie przejdzie PROW to z jednego z tych projektow gmina zrezygnuje. Te drogi s%
zgloszone do budzetu. Prowadzone sq. rozmowy w kierunku porozumienia z powiatem w
sprawie modernizacji drog na terenie gminy Daszyna.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze droga kolo Pana Karolaka byla niedawno asfaltowana.
Konczy si? asfalt za ostatnim zabudowaniem i jest granica pol Gawronskiego i Wojtery.
Zaczyna si? droga gruntowa. Komu ta droga b?dzie sluzyla. Budujac drog? od drogi krajowej
przez Koryta PGR, wies Koryta do Siedlca mozna polaczyc dwie drogi gmine.
Przewodniczacy powiedzial, ze groin L?czyca wybudowala drog? do granicy dziaiek. Droga
asfaltowa konczy si? kola Pana Poniszewskiego, dalej jest droga skosna gruntowa.
Buduj^c drog? przez Kr?zelewice tez l^czy dwie gminy.
Soltys E.Zurawicz zapytala o drog? Goszczynno-Miroszewice.
Wojt powiedzial, ze w ramach TINTI musza. bye zgloszone drogi, ktore komunikuja, droge
krajowa z innymi drogami nizszego rz?du czyli krajowa z powiatow% Aplikujemy o srodki
zewn?trze, gdzie trzeba zaproponowac taMe odcinM, ktore uzyskaja,jak najwi?ksza,
wymagana.punktacj?, czyli spemia. przyj?te przez program zalozenia. Podmiot dotujajcy ma
mapy i jest w stanie sprawdzic czy to co wskazano we wniosku jest prawdziwe.
Rady T.Dymny zapytal jaka jest dhigosc zgloszonych kilometrow drog do przebudowy. JaM
b?dzie koszt jednego kilometra drogi?
Wojt powiedzial, ze jest to powyzej 20 km. Koszt moze bye w granicach 150.000 zl/lkm o
szerokosci 4 metrow.
Zakonczyl dyskusj?.
Przewodtiiczacy poddal pod glosowanie uchwalg Nr XXVI/122/2016 w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozv Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 1
Wstrzymuja.ce 2
Uchwal? przyj?to wi?kszoscia_ glosow.
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Ad. 5

Skarbnik Gminv przedstawila proponowane zmiany do budzetu gminy na 2016 rok.
Radnv T.Dymny zapytai o zrodlo pokryci roznicy mi?dzy dochodami, ktore wynosza_
15.825.312,56 zi, a wydatkami w wysokosci 17.687.305,29 zl.
Skarbnik Gminy powiedziala, ze nic si? nie zmienilo od pierwszej sesji wtym roku, na ktorej
uchwalono budzet Wynik finansowy si? nie zmienia. O tyle samo zwiekszamy dochody co i
wydatki. Deficyt budzetowy nie ulegl zmianie i przychody rowniez si? nie zmienily.
Wprowadzane zmiany nie wpfywajq. na wynik finansowy gminy.
Radnv BLDabrowski poruszyl kwestie kolejnosci podejmowania uchwai dotycza_cych WPF-u i
budzetu.
Skarbnik powiedziata. ze przepisy ustawowe s .̂ takie, ze jako pierwsza powinna bye
uchwalona Wieloletnia Prognoza Finansowa. Jezeli obie te uchwaiy ŝ . podejmowane na tej
samej sesji dopuszczalae jest przestawienie kolejnosci.
Jest taka zasada, ze jezeli WPF nie spelnial by pewnych warunkow nie mozna uchwalic

budzetu na dany rok.
Radnv H.Dabrowski zapytai o kwestie skladania deklaracji podatku od nieruchomosci przez
gmin?.
Wojt wyjasnil, ze gmina jest rowniez przedsiebiorca i sMada deklaracje na podatek od
nieruchomosci.
Radny H.Dabrowski zapytai o zapisy dziahi 400 wydatki inwestycyjne jednostek
budzetowych.
Skarbnik Gminv wyjasnila, ze jednostki budzetowe to miedzy innymi biblioteki, szkoly ,gops,
ale rowniez Urza_d Gminy. W przypadku realizacji zadania, inwestuje gmina, ale obslug?
techniczna prowadzi Urza_d Gminy .
Zakonczono dyskusj?.

Przewodniczacy poddat pod glosowanie uchwai? Nr XXV1/123/2016 w sprawie zmian do
budzetu gminy Daszyna na 2016 rok.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 1
Wstrzymuja_ce 2
Uchwala zostal przyj?ta wi?kszoscia_ glosow.

Ad.6
Wojt poinformowal, ze powolana zostanie Komisja ds. szacowania strat z tytuhi wymarzni?6.
Prosil o przekazanie rolnikom informacji o mozliwosci zglaszania star. Nic jeszcze nie
wiadomo na temat formy pomocy.
Wojt druk wnioskow zostaty przekazane softysom. Softysi musza.podpisac oswiadczenie
sMadane przez rolnikow.
Wojt powiedzial, ze w czwartek b?dzie spotkanie z przedstawicielami Energa Oswietlenie w
sprawie przedluzenia umowy na konserwacje oswietlenia na nowy okres.
Radna LZawadzka zglosila uporzajdkowanie terenu przy parku kolo DINO .
Wojt powiedzial, ze jeszcze prace nie zostaly zakonczone.
Radny J.Kinski powiedzial, ze jak Ambrozja kladla kostk? przesun?ia pas drogowy. Teraz
DINO Madac kostk? przesun?lo si? w stron? parku. Zeby po latach nie bylo takiej sytuacji
jak z panem Gorka^ ze droga jest w jego dzialce i teraz za_da od gminy z tego tytulu
rekompensaty.
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Radnv Cz.Bartnia stwierdzil, ze na terenie gminy jest jeszcze kilka drog, ktore maja.
nieuregulowang. kwesti? wlasnosci. Jest to Stary Slawoszew i Goszynno. Trzeba to
uregulowac prawnie.
Soltys M. Adamczyk zgiosita uzupelnienie wyrw w drodze do Urz?du Gminy.
Soltys A-Qlesinski zapytal kiedy gmina rozpocznie uzupefaianie ubytkow w drogach
asfaltowych?
Rady M.Szymanski zgtosit do uzupelnienia wyrw? w drodze Lubno-Wygorzele.
Radna M.Grabowska zglosila spraw? odwodnienia drogi kolo bloku 415 Koryta Osada oraz
odcinka od drogi krajowej do osiedla . Poprosila o postawienie znaku ograniczaja_cego
predkosc w centrum Koryta Osada.
W6jt powiedzial, ze radny BLDaJbrowski zglosit skarg? do RDOS-u na Programu Gospodarki
Niskoemisyjnej Gminy Daszyna. TaMe sprawy mozna ornowic i dogadac na szczeblu
gminnym, a nie pisac skargi.
Radnv HDabrowski powiedzial, ze b^dzie pisal kolejne pisma. Radny stwierdzii, ze na
poprzedniej sesji rada odrzuciia uchwal? o zleceniuKomisji Rewizyjnej doraznej kontroli
korespondencji kierowanej do rady. Sekretarz zarzucil wowczas, ze projekt uchwaJy zawieral
niescistosci w podstawie prawaej. Projekt uchwaty byt przygotowany na wzor uchwaiy
dotycza,cej zlecania doraznej kontroli podj?tej przez rad§ w poprzednich kadencjach.
Radny odnosza_c si? do wypowiedzi Pana Pelca z poprzedniej sesji zgodzil si§, ze jest
adwokatem, a zapisy przytoczonej ustawy dotyczyiy radcow prawnych..
Przewodniczacy powiedzial, ze nie ma nic do ukrycia w k\vestii korespondencji. Jezeli chodzi
o pismo Pana Szadkowskiego to wptyn^lo bez podpisu. Mogi wyrzucic do kosza, jako
anonim, ale tego nie zrobil.
Wojt poinformowaj:, ze Gmina Grabow przegrala spraw? z Gmina Daszyna i zaplacila 60.000
zl tytulem koszto w partycypowania w kosztach utrzymania SUW w Mzewie, z ktorej przez
Lata czerpala wod?.
Radnv T.Dyinnv zapytal przewodnicza_cego, jak glosowal nad uchwaJa. w sprawie kontroli
korespondencji przesylanej do rady Gmin} .̂
Przewodniczacy powiedziai, ze radny Dymny nagrywal caly przebieg sesji sesje wi?c moze
sobie sprawdzic.
Radnv T.Dymny stwierdzi}., ze oburzaja^ce jest to, ze przewodnicza^cy rady glosowal
przeciwko udoste.pnianiu korespondencji adresowanej do rady gminy. Radni dzialaja_na rzecz
spoleczenstwa .Dlatego dziwi dlaczego nie godz .̂ si§ na giosowanie imienne z zapisaniem jak
kto gtosowat, do protokotu.
Radnv J.Kinski powiedzial, ze kazdy radny moze indywidualnie poprosic, aby jego sposob
glosowania zapisac do protokolu.
Wojt powiedzjal, ze naprawa ubytkow w asfaltach rozpocznie si? po zakonczeniu zimy i
poprawie warunkow pogodowych.

Ad, 7
W zwi^zku 2 wyczerpaniem porz^dku obrad Przewodniczacy rady zamknajt obrady XXVI
nadzwyczajnej sesji rady Gminy w Daszynie.

ProtokoJo-waJa
D.Kafinierczak
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